
ASSEMBLEA FEDERACIÓ DE DIABLES I DIMONI DE CATALUNYA 

 

12 DE FEBRER 

 

1. Acreditació de les colles assistents 

Ball de Diables de Badalona 

Diables de Granollers 

Foc i Gresca de Tarragona 

Ball de Diables de l’Hospitalet 

Diables Reclau Torre de l’Espanyol 

Ball de Diables de Caldes de Montbui 

Diables del Catllar 

Dimonis de Montblanc 

Diables Potafocs de Castellbisbal 

Ball de Diables de Valls 

Diables d’Arbeca 

Ball de Diables d’Alforja 

Ball de Diables de Riudoms 

Ball de Diables dels Pallaresos 

Ball de Diables Carranquers de Cervera 

Diables del Pla 

Ball de Diables de Cornellà 

Diables de Ribaroja 

Ball de Diables de Vilaseca 

Ball de Diables Sant Pere de Ribes 

Ball de Diables Santa Margarida dels Monjos. 

2. Lectura i aprovació de l’acta anterior 

 
Aprovació de l’acta del 16 de gener del 2022 per unanimitat. 

 

 

  



3. Altes i baixes 

S’aprova per unanimitat les altes següents: 

- Diables el Reclau 

- Agrupació de Balls Popular de Vilanova i la Geltrú 

- Cremats de Sils 

- Ball de Diables Torrelles de Foix 

- Associació cultural Calents i Cornuts d’Arbeca 

- Colla de Diables Coco Pere 

- La Diabòlica Castanyera 

- Diables Nefastus d’Avinyonet 

- Diables Els Resistents 

- Associació Foks de l’Avern 

4. Estat de comptes 

La Generalitat en dona una subvenció que s’ha demanat però encara no sabem 

l’import exacte.  

L’any es tanca el 31 de desembre del 2022. 

S’ha fet un ingrés del concurs enceses 

El Compte de Guissona no cobrava comissions però si passaves de 50000 euros 

et feien pagar una quantitat de diners.  

La Federació paga la responsabilitat jurídica de la junta directiva. 

Si un ball o colla es dona d’alta a meitat d’any paguen la part proporcional. 

Falta cobrar 18000 euros aproximats de la subvenció de la Generalitat, 4000 

euros de la Diputació de Barcelona pel Concurs d’Enceses i les quotes del 2022.  

Es detalla despeses concurs d’enceses i concurs de tabals. 

Al concurs de d’enceses hi havia 14 colles. 

Al Concurs de Tabals es va fer una encesa ja que es va introduir una prova dirigida 

pel grup de tabalers i poder valorar una prova amb foc. Això no sempre es fa. Es 

va fer per primera vegada. 

Quotes: es va dir que passaríem les quotes a l’estiu. De 352 colles només tenim 

90 fulls SEPA. Hi ha colles que no han pagat mai quota i necessitem actualitzar 

les dades.  



Es necessita el full SEPA per poder passar les quotes. Demanarem el full SEPA i si 

no paguen la quota marxaran de la FDDC. 

Hi ha colles que no són de diables i dimonis i potser s’hauria de fer uns punts per 

decidir qui entra i qui no. 

Enviarem el full SEPA a totes les colles que l’han de tornar omplert. La quota 

2022 es passarà ara a inici de curs.  

La quota 2023 es passarà a finals d’estiu. 

Hi ha colles que formalitza l’assegurança i no la paga. Hi ha colles que han 

falsificat la pòlissa.  

A la propera Assemblea es decidirà un règim intern FDDC. 

Algú va anar a una cursa a la Muntanya i va presentar una assegurança personal, 

s’ha de vigilar que presentem ja que no tot entra. 

El 2020 i 2021 no es va cobrar quota. 

Pregunten: S’ha perdut o guanyat diners?  

Demanen de poder fer una comptabilitat de la imatge fidel dels comptes de la 

Federació perquè és més fàcil  

S’ofereixen a donar ajuda l’Associació Sardinista. 

La FDDC no ha de pagar impost de societats.  

La despesa s’acaba recuperant. 

De cara a l’any vinent es mirarà de canviar la forma de presentar els comptes. 

 Aprovat l’Estat de Comptes per unanimitat. 

5. Pressupost 2023 

Es presenta el pressupost 2023.  

Aprovat per unanimitat.  

6. Concurs d’enceses 

La fase prèvia omplir totes les places. Hi ha vegueries que no tenen participació. 

Dues places per vegueria. Aleshores es cobreix les places que queden desertes. 

Aquest any van anar 14 colles i, per tant, més diners. Una preparada per casa i 

una altra encesa sorpresa. Es va augmentar la dotació de la piro de les dues 

enceses.  

Bona feina de Ribes, encesa de la colla amfitriona. Es va fer estudi de què podíem 

fer càrrec la FDDC i qui no.  



La comunicació molt fluida.  

Falta fer recull de les puntuacions de les colles, es tindrà present de cara a la 

següent edició.  

Josep Torres com a comissari del concurs d’enceses del 2022 passa el càrrec a 

Sant Pere de Ribes. 

Fer el concurs rere any. S’ha valorat passar el concurs bianual. Després de fer 

votació s’ha decidit que cada dos anys es farà el concurs d’enceses i fer unes 

bases per les colles que volen fer el concurs als seus municipis.  

Sorteig de colles i premis es mantindria. 

Enguany encara no hi ha seu del concurs.  

Sant Pere de Ribes agraeix la tasca de la FDDC, que l’experiència és molt bonica 

i encoratjar les colles a participar com a seu.  

Amb activitats paral·leles s’obté diners. 

Vam començar a fer conveni amb Moritz quan estava a BCN i després va haver-

hi una reestructuració. 

Moritz havia de donar impuls a la marca catalana, però al final no s’han concretat 

coses. S’han fet moltes reunions i falta una mica per la seva part. Nosaltres un 

conveni que quedi clar les bases guanyadores, no el signarem. 

El primer conveni pagava l’expo del concurs però va costar que participés.  

Es vota per unanimitat la proposta de bianual i per tant, modifica el pressupost. 

7. Concurs de tabals 

Diables de Granollers proposa fer el concurs de tabals del 2023 el 13 de maig.  

Es parlarà de les bases.  

Es proposa fer el concurs de tabals bianual i de moment, es decideix, mantenir-

ho anualment.  

Es comenta si es possible poder trobar colles i balls de diables petits per poder 

inculcar el tabal tradicional.  

Aprovada la proposta del concurs de tabals de Granollers.   

Ball de Diables de Valls proposa per l’any 2024. 

 

8. Formacions RGCRE 2023 

Tema dades. No posen bé les dades.  



No hi ha una persona a completa per l’aplicatiu. Tenen una persona que no es 

dedica al 100% i tenen dificultat per arribar.  

4 cursos.  

2 abans de temporada:  

- 6 de maig – Berga 

- Juny - Barcelona 

 2 després de temporada 

Es necessita decidir una seu per fer un curs. Proposen Arbeca i el Catllar. Es 

proposarà a la Generalitat.  

Es comenta el tema de certificat de Delictes Sexuals. Totes les colles i balls que 

tenen menors, totes les persones adultes que participen a la colla, encara que 

només portin al menor. Es té obligació de portar el registre dels certificats durant 

un any. Després destruir-los.  

Autorització de menors per fora de municipi.  

L’assegurança de la FDDC us cobreix des de l’inici del esdeveniment fins al final.  

Els menors de 18 anys ha de tenir assegurança personal: tabals i diables.  

Si hi ha pares separats, millor signar les dues persones.  

Es vol fer proposta de reciclatge. 

Es proposa fer més cursos o més gent per curs ja que hi ha colles que no poden 

arribar a RGCRE. 

Les places es reparteixen 60% FDDC i 40% Agrupació bestiari.  

Bestiari va proposar la FDDC és 50% i l’Agrupació bestiari 50%. Es proposa revisar 

cens i aleshores 70% FDDC i 30% Agrupació bestiari.  

 

9. Proposta substitució membres de la junta 

Tenim una baixa a la junta i es vol introduir al Josep que substituirà al Xavi. 

S’està d’acord amb el canvi. 

Tenim un col·laborador que vol ajudar a la junta.  

10. Precs i preguntes 

Portafocs de Castellbisbal i com hi ha botafocs no els hi accepten el document i 

els hi deneguen. Aleshores, l’Ajuntament ha decidit no enviar més documents ja 

que els deneguen.  



Pep Enric comenta que les delegacions van veure que al correfoc infantil 

intentaven colar pirotècnia que no és infantil. Crear una secció adulta i una 

infantil. A vegades és la delegació i a vegades els tècnics de l’Ajuntament.  

Foc i Gresca comenta que fa 5 anys es senten exclosos a l’Ajuntament de 

Tarragona per poder participar a l’acte. Demana col·laboració a la FDDC per 

ajudar-los amb la mediació de l’Ajuntament. No els deixen sortir per Carnaval, 

per Sant Joan i el Correfoc de Santa Tecla. Volen agafar el referent de Voramar 

per poder participar. Es vol fer un acte al centre de Tarragona i no els hi deixen 

participar. No tenim local ni subvencions de la generalitat.  

Pep Enric: a Tarragona són molt estrictes ja que tenen una normativa pròpia. 

Com posar la maça, com cremar, com fer. No sé si és la comissió de protocol qui 

estipula qui pot sortir i qui no.  

Foc i Gresca: Han fet la petició a l’Ajuntament i no els hi contesten. L’Ajuntament 

diu que fins que no marxi el president no faran tractes. Van voler fer una trobada 

de colles al barri del Ponent i l’Ajuntament no va enviar la documentació a la 

subdelegació.  

Demanen una mediació entre Ajuntament i la FDDC.  

Pep Enric proposa consultar que ha passat amb les instàncies ja que no 

contesten. L’administració té 1 mes o mes i mig per contestar una instància. Si 

no contesta, pots demanar un acte de conciliació. Poden parlar amb el Síndic de 

Greuges i amb Transparència de Catalunya.  

Diables de Santa Margarida dels Monjos, comenten que van anular els seu 

correfoc pel tema incendis. 500 metres de massa forestal i passa una riera petita 

i no hi havia cap lloc del poble que estigues a menys de 500 metres. Consulten 

que es pot fer en aquests casos ja que no poden tirar cap carretilla.  

Pep Enric comenta que s’està consultant a veure que es pot fer i es seguirà 

treballant a veure que es pot aconseguir.  

Dimonis de Montblanc pregunta si les maces noves han de passar una inspecció 

abans de fer-les.  

 

L’assemblea acaba a les 13:19h. 

 



Riudoms 12 de febrer del 2022 
 
 
Signatura Secretària      Signatura President 
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